
Referat Forældrebestyrelsesmøde d.22.08.2019 
Afbud Stinne Nielsen 
 
 

1. Valg af referent 
Marie 
 

2. Opsamling fra sidste møde 
Ingen kommentarer 
 

3. Kommunal Budget 2020 
Budgetprocessen i Skanderborg kommune er forsinket, da forhandlingerne mellem KL og 
Regeringen er forsinkede af, at vi har fået en nye regering 
Der er mulighed for at komme med input til det kommunale budget – deadline 28. august. 
Bestyrelsen besluttede at kommentere på tre forhold 
 

 Eventuel nedlæggelse af gæstehus. 
Vi slår på følgende argumenter:  

- Sikkerhedsnet for gæstebørn / tryghed ved kendte dagplejere 
- Trækplaster til dagplejen (Stærk promovering af Dagplejen, attraktivt for forældre) 
- Legestue og gæstehus sammen – kendte rammer 
- Forbindelse til børnehaven 

 

 Bemærkning til udvidelser af vuggestue kapaciteten over hele kommunen: 
- Dyrt at etablere nye institutioner – hvorfor etablere nyt, når dagplejen har kapacitet. 
- Bevare et flow og en balance for adgang til børnehaverne. Vuggestuebørn har direkte 

adgang til børnehaven i den integrerede institution – hvis flere vuggestuer, sværere for 
dagplejebørn at få plads i ønskede børnehaver. 

- Udnyt god norminering i dagplejen – 1 dagplejer til 4-5 børn. 
 

 Budgetforudsætninger for 2020 vedr. deltidspladser 
- Dagplejen skal stadig arbejde fuld tid 
- Man kan ikke sætte flere børn på 
- Deltid fra 9-15 inkluderer stadig 3 måltider 

 
 

4. Økologisk mad i Dagplejen 
Vi har fået en forældrehenvendelse, der ønsker et øget fokus på økologi i Dagplejen. Hun har 
særligt en bekymring for sprøjtegift i forbindelse med importerede citrusfrugter. Desuden oplever 
vi en øget interesse fra mange forældre om økologi. 
Dagplejens kostpolitik opfordrer til sund, varieret kost, og henviser til sundhedsstyrelsens 
retningslinjer. 
Bl.a. følgende kommuner har økologisk madordning i Dagplejen: København og Køge kommune 
(50% økologi). 
 



 
Målsætning fra forældrebestyrelsen 
Nuværende kostpolitik får et punkt tilføjet omkring økologi. 
Derfor igangsætning af pilotprojekt / spørgeundersøgelse til dagplejere 
På den baggrund kan der udformes et kontraktmål / indsatsområde vedr. kost / økologi. 
 
Desuden drøftede vi flg. 
Fortsat fokus på varieret og sund kost 
Evt. sænke mængden af frugt for i stedet af købe bedre kvalitet (økologi) – kvalitet frem for 
kvantitet/mængde. 
Lægge bolden over i relationen imellem dagplejer og forældre (dialog omkring kost – evt. 
synliggøre ugens menu). 
Fint at informere dagplejen om at forældre prioriterer økologisk kost. 
Måske pilotprojekt med ambassadører og information – dagplejere bør overveje at inkludere det i 
de 5 nøglepunkter omkring den enkelte dagpleje (mon de bliver valgt før andre / er mere 
attraktive? Følg evt. op) 
Marie laver forslag til en brugerundersøgelse til dagplejerne. Else og Inger Lise arbejder videre 
med denne. 
 

5. Flere kunder i butikken 
Ledelsen fortalte om nuværende og planlagte aktiviteter. Der er er en øget deltagele i 
barnevognstræf, hvor vi kan møde nye forældre og drøfte deres valg af pasning med dem. 
Desuden er der brug for en øget involvering af dagplejerne, og vi har et forslag om afholdelse af et 
fremtidsværksted med deltagelse af alle dagplejere. 
Forældrebestyrelsen vil meget gerne deltage. 
 
Agendaen kunne indeholde: 

- Skabe en brændende platform 
- Hvad er målet? Hvordan kommer vi derhen (dagplejernes input baseret på gruppearbejde) 
- Hvem er vores kunder (fremtidsforsker) 
- Vi skal ikke have mere, vi skal have bedre 
- Gruppehjul (hvad er den enkelte dagplejers styrke) 
- Fokus på den enkelte dagplejer / identitet (fremtidens forældre vælger ”ét menneske / en 

dagplejer” som matcher barnets/familiens værdier). Vi udfordrer den nuværende kultur, 
men nødvendigt for fremtidens udviklingen. 

 
Lene har udarbejdet et forslag til en pjece med titlen: ”Hvem skal passe dit barn?” Ledelsen 
arbejder videre med denne. 
 

6. Årsplan og arbejdsgrupper 
Åbningstiderne skal vi arbejde videre med (Else indkalder til arbejdsgruppemøde, Michael og Inger 
Lise) 
Dialog dagplejer og forældre imellem (Udløber af brugerundersøgelse) – Stinne, Lene, Marie og 
Britt, Lene (Lene indkalder, tirsdag den 17. september kl.16.30) 



Temadag omkring kontraktmål (fredag den 22. november, 12-15) – godt hvis forældrebestyrelsen 
kan deltage. 
 
 

7. Hurtigt nyt fra ledelsen 
Kapacitet og budget. 

• Kapacitet: juli måned 615 indmeldte børn, aug. 634 indmeldte børn 
Behov for dp: Skovby, Bjedstrup 
Ledig kapacitet: Højvangen, Midtbyen, Tebstrup 
Der er ansat i: Ry, Herskind 
Kapaciteten har også være påvirket af, at vi har haft en del langtidssygefravær. 
Det lave antal indmeldte børn har store konsekvenser for budgettet, og det kan betyde at vi 
afslutter året med et underskud på 2. mill. kr. 
 

• Den styrkede læreplan 
Der har været afholdt introduktion af den nye lovgivning for alle dagplejere. Der er valgt faglige 
fyrtårne i alle legestuegrupper, som skal på tre læringsdage. Her skal de bl.a være med til at 
beslutte det fysiske udtryk, som Dagplejens læreplan skal have. 
 

• Ferieseddel. På næste møde drøfter vi, hvordan vi evt. ved et brev til forældre får den mest 
hensigtsmæssige tilrettelæggelse af dagplejernes ferie og børnenes ferie. 

• Forældrebestyrelsen giver grønt lys for, at forældre spørges om børns behov for pasning d. 
23.dec. 2019. 

 

 D. 26. november 
Dialogmøde med undervisnings- og børneudvalget 26. november (alle forældrerepræsentanter i 
bestyrelsen er inviteret med) 
 

 
8. Næste gang (7, oktober):  

Ferieseddel (vedhæftet referatet) 
Forældrebestyrelsen nikkede til, at vi i 2019 spurgte om forælderens behov for pasning d. 23. dec. 
 
 


